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A Z O P E R A T A G O Z A T T Ö B B M A G Á N É N E K E S É N E K N E M H O S S Z A B B Í T O T T Á K M E G A S Z E R Z Ő D É S É T 

Gyüdiék ütőképesebb együttest akarnak 
Jelentős változások v á r h a t ó k a k ö v e t -
k e z ő ' é v a d b a n a Szegedi N e m z e t i 
S z í n h á z o p e r a t a g o z a t á n á l . A z e g y ü t -
tes t ö b b magánénekesének lejáró 
éves szerződését n e m h o s s z a b b í t o t -
ták m e g , és a t a g o z a t o t irányító l e e n -
d ő f ő i g a z g a t ó , G y ü d i Sándor a z t 
m o n d j a , aki t a g m a r a d , a n n a k t ö b b e t 
kell teljesítenie a havi fizetéséért. 

HOLLÓSI ZSOLT 
A színészek után több magánénekes-
sel is közölte a színház új vezetése, 
hogy nem kívánja meghosszabbítani a 
lejáró szerződését a következő évadra. 

- Akit az utóbbi időben nem foglal-
koztattak eléggé, nem bizonyította 
nélkülözhetetlenségét, és a következő 
szezonban sincs arra lehetőség, hogy 

• • Megfelelő alapokat 
W ¥ kívánunk teremteni, 

amihez azonban 
elengedhetetlenek 
a személycserék. 
Gyüdi Sándor 

jelentős szerepekre kitűzzük, annak 
megköszöntük az eddigi együttműkö-
dést. Akadt olyan magánénekes, aki-
nek ha az éves fizetését elosztjuk a tel-
jesített fellépései számával, 450 ezer 
forint jön ki. Ezért a pénzért - sőt már 
jóval kevesebbért is - jobbnál jobb 
vendégművészeket tudunk meghívni -
mondja a július l-jén hivatalba lépő új 
főigazgató, Gyüdi Sándor. A szimfoni-
kusok igazgató-karnagya, aki két évti-
zede épp az operatagozatnál kezdte 
művészi pályafutását, és karmester-
ként folyamatosan kapcsolatban állt 
az együttessel, nem nevez ki tagozat-
vezetőt, hanem Pál Tamás első kar-
mesterrel ö szeretné meghatározni az 
opera irányvonalát. 

- Az, hogy most több magánénekes-
től megváltunk, mint amennyit szer-

1 AZ ÁLLÓ KÓBOR TAMÁS, WITTINGER GERTRÚD ÉS SIMON KRISZTINA TÁVOZIK - A TÉRDRE KÉNYSZERÍTETT DON GI0VANNI, 
RÉTI ATTILA MARAD Fotó: Schmidt Andrea 

ződtetni tervezünk, nem azt jelenti, 
hogy nem szeretnénk társulatot építe-
ni. Éppen ellenkezőleg: megfelelő ala-
pokat kívánunk teremteni, amihez 
azonban elengedhetetlenek a sze-
mélycserék. Miközben elismerjük Dér 
Krisztina és Wittinger Gertrúd tehetsé-
gét, nem újítottuk meg társulati szer-
ződésüket. Mivel Merényi Nicolette ki-

nevezése határozatlan idejű, jövő évi 
szerepvállalásáról még tárgyalunk. A 
szopránok közül Vajda Júlia és az 
évad közben magánénekesi kineve-
zést kapott Kónya Krisztina marad tár-
sulati tag. Azonban vendégénekesként 
számítunk többek közt Keszei Borira 
és Ralik Szilviára - árulja el Gyüdi 
Sándor. 

Nagy szerepeket éneklő tenoristákat 
tagként nem tudnak megfizetni, ezért 
inkább vendégeket hívnak majd - töb-
bek között az Otellóként nagy sikert 
aratott Wendler Attilát. Kóbor Tamás 
szerződését nem hosszabbították meg. 
A mezzók közül marad Szonda Éva és 
Tóth Judit, Simon Krisztinának megkö-
szönték eddigi munkáját. Megszűnik 

B AZ ELKÖSZÖNÖK. - Nem ért tel je-
sen váratlanul a döntés, hiszen lát-
tam a jövő évad műsortervét, ab-
ban pedig nemigen akadt nekem 
való szerep. Kilenc évadon át vol-
tam a társulat tagja, mivel nem lesz 
már rá alkalmam, szeretném ez-
úton is megköszönni a szegedi kö-
zönség figyelmét és szeretetét -
mondta tegnap az egyik távozó 
magánénekes, Dér Krisztina, aki 
úgy fogalmazott: nem tehet mást, 
tovább kell lépnie. Kolléganője, 
Wittinger Gertrúd nem kívánt nyi-
latkozni, mindössze annyit mon-
dott: Molnár Lászlónak köszöni, 
hogy lehetőségeket kapott Szege-
den, és kibontakozhatott. A szerző-
dés nélkül maradt énekesek közül 
többen azt kifogásolták, hogy túl 
későn közölték velük a döntést, 
ilyenkor már nincs lehetőségük a 
következő szezonra más társulatba 
bekerülni. 

Bátki Éazekas Zoltán félállású szerződé-
se, de tervezik, hogy speciális szerepek-
re visszahívják. Andrejcsik Istvánnal 
folytatják a munkát, szerződését a sze-
gedi és a zeneakadémiai tanári elfog-
laltságaihoz igazítják. Altorjay Tamás 
és Réti Attila állandó tag marad, Cseh 
Antal és Gábor Géza szerződését meg-
hosszabbították. Kelemen Zoltánra - aki 
Jagóként Jósé Cura mellett is kiemelke-
dő teljesítményt nyújtott - a következő 
évadban is főszerepek sora vár. 

- Több bemutatót és több előadást 
tervezünk, a tagként szerződtetett ma-
gánénekeseknek jóval többet kell telje-
síteniük havi fizetésükért. Ugyanakkor 
szerepszerződéssel jóval több vendé-
get hívunk. Én ugyanannyi opera-elö-
adást szeretnék dirigálni, mint eddig, 
azaz egy bemutatóban és egy másik 
produkcióban vállalok közreműködést 
- hangsúlyozza Gyüdi Sándor. 

HÚSZ ÉV TANULMÁNYI VERSENYEINEK E R E D M É N Y E I ALAPJÁN RANGSOROLTAK 

Három Csongrád megyei 
van a „zsenilistán1' 
M a g y a r o r s z á g „ z s e n i l i s t á j á t " k é s z í -
tette el n e m r é g i b e n N e u w i r t h G á b o r , 
a z O k t a t á s k u t a t ó és Fejlesztő' I n t é z e t 
m u n k a t á r s a : 1986 és 2006 k ö z ö t t 
rangsorolta a k ö z é p i s k o l á s o k a t a h a -
zai és n e m z e t k ö z i t a n u l m á n y i v e r s e -
n y e k e n elért helyezéseik a l a p j á n . 

R. TÓTH G Á B O R 
Három Csongrád megyei is szerepel az 
Oktatáskutató és Fejlesztő Intézet 
nemrégiben nyilvánosságra hozott 
„zsenilistáján", amely az 1986 és 
2006 között megrendezett tanulmányi 
versenyeken elért helyezéseik alapján 
rangsorolta a középiskolásokat. Egy 
első hely 15, egy második 12 pontot 
ért, a 10. egyet, de még a 30-31. helye-
zésért is járt 0,3 pont. A nemzetközi 
versenyeken való részvétel 15 pontot 
ért. Az első helyezett e számítás sze-
rint 377 egységet szerzett. 

A Csongrád megyeiek közül ketten 

B A ZSENIK FŐVÁROSA IS PEST. A 81 
egykori középiskolás 16 megyét 
képvisel, Bács-Kiskun, Szabolcs-
Szatmár-Bereg és Komárom-Esz-
tergom nem delegált tagot a „zse-
nilistára". Csongrád Tolnával holt-
versenyben 8. a megyék rangsorá-
ban. A legtöbb tanuló, 35 Pest me-
gyei, főként budapesti, a legered-
ményesebb vidéki város pedig Deb-
recen, 7 listás hellyel. 

JANKÓ ZSUZSANNA JELENLEG 
ALGEBRÁVAL FOGLALKOZIK Fotó:DM/DV 

a szegedi Radnóti Miklós gimnázium-
ba jártak, harmadikuk pedig a csong-
rádi Batsányi János gimnázium tanu-
lója volt. Legelőkelőbb helyen közü-
lük a szegedi Jankó Zsuzsanna vég-
zett, 218,4 ponttal: a 81 tanuló között 
14. lett. A 20 éves, egykori radnótis 
lány jelenleg a fővárosban, az ELTE 
Természettudományi Karán, matema-
tika szakon tanul - középiskolai évei 
alatt 2 fizika-, 19 matekversenyen és 2 
diákolimpián is indult. 

Lapunkban is beszámoltunk sikerei-
ről: 2006-ban hatezer indulóból az 
ötödik lett az országos középiskolai 
tanulmányi versenyen matematiká-
ból. Vagyis fél évvel érettségi előtt fel-
vették az általa kiválasztott felsőfokú 
intézménybe. 

- Valamikor még okos voltam, azt 
mutatja a lista - kommentálja nevetve 

23 éves fiatalember idén végez a Bu-
dapesti Műszaki Egyetemen, s dokto-
randusz lesz - Berlinben vagy Zürich-
ben. - Aki nagyon szorgalmas, az kö-
rökkel le tud alázni mindenkit - vall-
ja, ám számára más dolgok is fonto-
sak az életben: családja, barátnője, a 
sport. - Lehet, hogy nem leszek No-
bel-díjas, de így jó - mondja a nano-

• TÓTH SÁNDOR INDONÉZIÁT IS MEGJÁRTA FIZIKATUDÁSÁNAK KÖSZÖNHETŐEN Fotó: DM/DV 

csövekkel és a fotoemisszióval foglal-
kozó Tóth Sándor. 

Szintén külföldön, az egyesült álla-
mokbeli Princeton egyetemen palléro-
zódik tovább a másik volt radnótis, 
Varjú Péter, aki 76. a listán, ö is szere-
pelt már lapunkban, 2005-ben: ki-
emelt első helyezést ért el az SZTE Bo-
lyai Intézetének hallgatójaként a Nem-
zetközi Matematikai Társaság verse-
nyén, Bulgáriában - amelyen felkészí-
tője szerint a világon matekot tanuló 
egyetemisták 90 százaléka egy pontot 
sem érne el. Péter viszont 208-at ka-
pott. 

- A matematikával a családomon 
keresztül kerültem kapcsolatba, édes-
apám programozó matematikus volt, 
anyukám fizikus. Először 9 vagy 10 
évesen indultam matematikaverse-
nyen, s azután meg nagyon sokon, az 
az igazság, hogy sose számoltam ösz-
sze - mondja, ezzel is alátámasztva 
azon gondolatát, miszerint „annyira 
nem fontosak a versenyeredmények. 
Sok jó matematikus van, aki nem sze-
repelt kimagaslóan ilyeneken". 

a lány a rangsort. - Már óvodás ko-
romban is matekoztam, anyukám 
megkérdezte, mennyi 5 meg 6, én 
megmondtam, és örültem - mesél a 
kezdetekről. Manapság főként az al-
gebra, a gráfelmélet és az operációku-
tatás érdekli - ám hogy mivel szeretne 
foglalkozni később, még nem tudja. 

„Dicsőséget szerzett magának és is-
kolájának a csongrádi Batsányi János 
Gimnázium és Szakközépiskola tanu-
lója, Tóth Sándor. A csanyteleki diák 
aranyérmet nyert az Indonéziában 
megrendezett fizika diákolimpián" -
írtuk 2002-ben, míg egy év múlva ar-
ról számoltunk be, hogy Szucsán 
András tanítványa, Sándor első he-
lyen végzett fizikából az országos kö-
zépiskolai tanulmányi versenyben. A 

Fotó: Frank Yvette VARJÚ PÉTERT SEM OLTOTTÁK BE „ZSENISÉGRE" 


